
 
 

 

 

 

 

                                                                                                             24.august 2017 

 

I henhold til §37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

 

1. Hvad agter Naalakkersuisut at gøre ved de stigende antal isbjørne der nu 

kommer tæt ved byerne i Sydgrønland og som borgerne anser som farlige? 

2. Forestiller Naalakkersuisut sig at kunne øge isbjørnekvoten i Sydgrønland? 

3. Har Naalakkersuisut planer om at gøre en indsats for at løse de efterhånden 

vedvarende problemer som fåreholderne i Sydgrønland har med isbjørnene i 

disse tider? 

(Medlem af Inatsisartut Debora Kleist, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Vi har gennem pressen fået oplyst, at der i de sidste dage har været isbjørne som kommer øst 

for byen og inde i fjordene, vi følger blandet andet om, meddelelser om hvad borgerne kan 

gøre og vi ønsker at opfordre Naalakkersuisut om at handle før nogen kommer ud i fare. Der-

udover synes det, at det er nødvendigt at rette op på bekendtgørelse om fangst af isbjørne. 

 

Det er i de senere år ikke længere særsyn, at isbjørne ødelægger fåreholdernes materialer. 

Dette er ikke tryg for deres erhverv. Hvad agter Naalakkersuisut at gøre om de oftere tilfælde 

om isbjørne ved beboede steder. 

 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

  


